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Издава Варн. Oкp. 
Излиза най-малко три пжти въ месеца. 

Aбoнaмeнтъ 2 лева годишно, 1 л. за 6 месеца 
на общините и училищата въ oкржгa - безплатно. 

Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 
до: Постоянната Комисия — Варна. 

Постoянa Комисия. 
За обявления oть частни лица се плаща на I стр. по 1 лв. 
на peдъ; II и III стр. по 10 cт. на дума, IV по 5 ст. на дума. 

За общински и такива oтъ други yчр4ждeпия за I cтp. 
10 cт. на дума, II и Ш 5 cт. на дума; IV 3 ст. на дума. 

К и ч и ш «а шит е» 
Коне в* свръзка cъ ушното 
Oтъ Д. Близнакoвъ, санитаренъ вeтер. пoдподкoвuпкъ. 

(Продължение oтъ брой 17.) 

Презъ 189З гoд. се cфopмиpyвaтъ тaкa-
нареченитЬ „дивизиoнни сотни", като се пpe-
дaвaтъ по една coтня къмъ сдществующите 
тогава 4 конни полка и двi coтни oбразувaтъ 
oтдЬлeнъ кавалерийски дивизиoнъ. Cъ cформи-
pyвaнeтo на кавалерийските coтни за начало 
е било постановено, че т/Ь ще се ремoнтиратъ 
изключително cъ местни коне. Научени, обаче, 
oтъ опита на миналою, че високия pъcтъ е 
единствената главна пречкa за приемането на 
м*стни коне въ служба на армията, новите 
описания за местните кове oтъ дивизионнатa 
кавалерия се взмeнявaтъ, като pъcтьтa на ко
нете се намалява на Г40 см. на възpacть 
4—6 години. Резултатите на тая разумна мер
на не зaк&снявaтъ да се пронвaтъ. CoтнигЬ 
въ скоро време се формираха и попълниха cъ 
нyждния конски cъcтaвъ. Службата па мест
ните коне, въ coтнитe даде задоволителни ре
зултати. Местните коне мaкaръ и мaлopъcтни, 
се указаха напълно издъpиииии, и че тъ мо-
гaтъда изнacятъ всички трудности и да yдoвлe-
твopятъ на всичка изисквания на военната 
служба. Обаче достойнствата на мьстния кoнь 
като че ли послужи въ негова вредa. Понеже 
местните коне се купуваха само за дивизион
вата кавалерия то за технoтo ремонтиране се 
се купуваха ежегодно нeпoвeчe oтъ 5 0 - 6 0 
коне, понеже загубите които т t даваха, бexa 
крайно незначителни; и това малко количество 
беше напълно достатъчно да ги дoпьлии. Са-
мите покупки ставаха неевстематично и пo-
пoнeкога такива коне никъкъ не са куuyвaнu 
по неколкo години нaредъ. Пocтeненoто раз
витие на нашата армия предизвика, щото ди-
вишонвите coтни да се превъриaтъ презъ 
1901 год въ 6 кавалерийски дивизиона отъ 
двуескадропенъ cъcтaвъ, а ц * » 1907 гoд. 
въ 3 eскалвони полка За тоя poдъ кавале
рия се м и . , и принципа щото те да се , ре-
мoнтиратъ съ местни коне. Презъ всичкото 
това впеме еcкалпонитe полкове, за които pъ-
cтьтa на конете беше определена не по-малко 
oтъ 1 50 см пpoдължавай да се ремoнти
ратъ cъ унгарски коне И въ артилерията еж 

били правени опити за ремонтиране cъ мес 
тни коне. 

Пpвзъ 1890 гoд. сь били cфoрмиpyвaпи 
учебната и кадровата батарея. Презъ 1891 
го.. се cфopмиpyвaтъ още 4 нови батареи, 
които cъ горните две се преимeнyвaй, въ 
резервни батареи. Тия батареи въ течение на 
5 години еж се ремонтирали cъ мbcтпи коне, 
които cъ дали напълно задоволителни резул
тати. Презъ 1895 г., ребрвните батареи се 
пpиcъeдинявaтъ къмъ сУществyющитe 6 ар
тилерийски полка. 

Това сливане е било гибелно за местното 
кoнeвъдcтвo, защото cлiдъ това системата за 
ремонтирането на aлтилepиятa cъ мЬcтни ко
не е била изоставена окончателно. Такива 
сд били купувани само за нуждите на пла
нинската артилерия. Понеже cъ течение на 
времето ръста на местните коне се подо
бряваше, дава се възмoжность, щото една 
чacть oтъ местните коне cъ pъcть пo-виcoкъ 
oтъ 149 см. да постъпвaтъ за ремoнтъ въ 
четири ескадроннитЬ полкове. 

Въ една наша статия, д.,чaтaнa въ „Во-
eнeнъ Журнал*-. книга . . . oтъ 1902 г, 
пoдъ заглавие „Възможно ли е ремонтирането 
на нашата кавалерия cъ коне oтъ местна 
порода*, пий сме се изказали така: „oшоси* 
ceлнo качеството на купените коне oтъ мес
тнa порода, ний cмЬлo твърдимъ, че въ вcb-
кo eдно отношение те cтоягь по юре oтъ 
Унгарските. Разбира се като имъ oтcт&пвaтъ 
само по ръcтъ, Но както ще се пocтараемъ 
да докaжемъ по-долв това не е гoлЬмь не-
досгатъкъ въ жертва на конто ще требва да 
се принe»тъ 'фугиг* несъмнени достойнства 
на нашия кoяь 

Местния кoпь има прcди всичко едно 
пропорционално тbлo, добре развити и ши
роки гяpди, качества, конто не винаги се 
cpeщaтъ въ Унгарския кoнь. Гърба и кръ-
стена му с& добре свързани и здрави; кoпи 
тaта и очитЬ здрави. Изобщо той предста-
влява едпа много пропорционална и здрава 
конструкция въ всички отношения". При га-
киватo добри качества на мLсгпия кoнь, eдин· 
cтвенъ пeдостaтъкъ oтъ воеuнo гледище оста
ваше неговия мaлъкъ pъcть. Повдигането ръ
ста на местния кoнь можеше да се достигне 
чрезъ кръстосването на .местните кобили cъ 
лобои пoволиcти жребпп и съ добро хранене 
Готглeдване на младия пpиплoдъ. За първо
то се грижеше Министерството на Търговията 
иземлeдЬлиeтo а за второто требваше да се 

грижи самия cтcнaниuъ. Обаче наблюденията 
показваха, че младите кончета, мaкapъ и нро-
изxoдящи oтъ добри пoродиcти жребци, не 
можеха да се развивaтъ добре и да дoeти-
гнaтъ до онова развитие, което е възможно 
при доброто гледане. 0тъ тука изпъква мй-
cъльтa за основаното па военните ремонтни 
конски депа, въ които да се oтглeдватъ мaл-
китb кончета купени oтъ населението. 

Въ друга една нашa статия „Съвремен
ните способи за peмoвтиpaнeтo cъ кове, глав
ните Европейски армии и технoтo влияние па 
местното кoнeвъдcтвo" е казано cлeдньoтo: 
„за повдигането и подобрението на нашето 
кoнeвъдcтвo не е достатъчно да се нaбaвятъ 
само добри производители, необходимо е, щото 

! отглеждането па младия нpиплoдъ да става 
! разумно. Било по незнание, било но нbмaнe 

на средства, главния и нaй-eвтинъ дocтaвчикъ 
! на конете у нacъ—селянина не може да oтглeдвa 
! eдинъ жрeйецг и u*ya време да чака, щото той 
I да oтрастнe до навършването на 4 години и той 
I oбикновeнпo пuчвa да го употребява въ ра-
I бота, сгЬдъ втората година. Топа ,*со-
! бенно, ако жребчeтo е хоСпю и доста отоас-
! ло. Ещовремеш.о cъ усиленa работ:. мта-
1 дигЬ копчета не се x, иппъ госитъчно тЬъ-
! петo нг-иaтaтмино ра'ншие се слирд. По тоя 
' начинъ со изхабява добрия нpтноп. който 
I при едно „.бро глeтанe и разумно и гяоеире-
I м мшo .ч.ент.атира.ц., би моп ,ъ да стане до-
I бтръ войскпвъ кoчь Нни нижгаче че всички 
(дъвжани макapъ и да иматъ паиредпито ко
невъдствo, еж нaчерищ за необходимо да ос-
I новатъ ремонтни конски депа, въ които се от-
1 пеявaтъ и ловъeпитaвaтъ КУНРНИТЬ маютЬтни 
! кончета CтЬдъ което те вече поеташатъ за 
< попълване"ремоиra на армията Коко повече 
"тнасъ гдЬто всички у с ^ ш еж се стекли 

веб агоприятно ежаи-вугянисто па тия депа 
I е необчодимо Злтога 'пие м .стшъ чевтора-

та иЬрм конто гп*Г..,Гм нчпвавчмъ c Х ъ 
I набГвянсто на тоЛш. и' сто"Тгетющи » 
: восписте ц+ш п^тг™ той е основи 
I ва шето п? - еж п^. гъ пшеги де а въ гонто 
' дГ се от н - г в а ^ Г " ш ч Л к - щ ч е Г ™ н и о ^ 

1 й ^ o c н o и н ъ » Я ч б и ^ при Ш уТe н ъ 
I пиъаъ 1883 пипна П« « я на завол-1 е бита 

дГтзвъъ /а пот гЬбните гопe т войскатГвъ 
! к^^еството Забетежитетни еж мотивитГ^ито 

ГизтоГени въ обяснТетната вГписжа- къмъ 
^конГ^^ откпнванетГпа" конезавотГ Тия Г 
тини « ^ толкова о ^ и а м н ? ^ ? ' ний ще" 
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привeдeмъ една часть oтъ техъ: „Неудoвлeт-
воритeлнoтo за сега съвременно състояние на 
конeвъдcтвoтo въ България, което дава на на
селението незначително число коне, при това 
още слаби, дребни, които еж повечето негодни 
за конницата, а нигавъ не cтрувaтъ за арти
лерията, принуждава сега правителството да 
купува и докарва oтъ странство ремонтни кoнe . 

(Следва). 

Извлtчeния oтъ iV редовна сесия на Вар
ненския Oнp cъвtтъ. 
Откриване сесията. 

Протoкoлъ № 1 
Oткpивaниeтo на IV редовна сесия . на 

Варненския oкp. cъвlтъ стана въ салона 
„Прошeкъ", въ 10 часа преди oбeдъ на 20 
Септември 1911 гoд. oтъ Г-нa Варненски 
oкp. Упpaвитeль Ж. Ив. Жeкoвъ cъ cлeду-
ющaтa привeтcтвенна peчъ: „Господа oкр. 
съветници! Въ качеството си предcтaви-
тeль на влacтьтa, мень се падна честьтa тая 
година да открия сесията на Oкр. cъвeтъ. 
Като ви приввтcтвувaмъ cъ традициoпoтo 
ядoбре дoшло-, пpизовaьа» Вашето просве
тено внимание върху културнo-cтoпaнcквтa 
дeйеость на oкр. сткти; въ чacтнoсгь на 
Варненcки oкръп, изложена въ изработения 
отъ Ваpн· oкр. постоянна комисия, днeвeнъ 
пeдъ. Имайки поедъ видъ, големoтo значение, 
което oкр. съвети и . . » » повдигане културно 
стопанското състояние на oкръзитe, пoжa-
лйвaмъ плодотворна дeйнocть въ това напра
вление и oбявявамъ 4-а редовна сесия на 
8-я избopeнъ периoдъ за открита". 

Председателя на съвета Кр. Мирски бла
годари на г-нъ Управителя oтъ името на съ
вета за изказаните oтъ него надежди и 6ла 
гoпoжeлания. 

Секретаря на съвета Cжби Янeвъ прочете 
списъка на oкp. cъветници. 

Председателя Кр. Мирски констатира при-
сатcтвиeтo на болшинството oтъ съветниците, и 
обявя зaседaниeтo за законно и предложи да се 
определи времето за второто заседaниe и 
нареди дневния редъ. 

Д. Шuкoвъ е нн мненни еаседанията нн 
съвета да бждaтъ само cлeдъ oбeдъ за да 
мoгътъ г. г. oкр. съветници въ предoбeднoтo 
си свободно времe да проучвaтъ интepиcyвa-
щaтa ги материя по дневния редъ па сесията 
предлага утрешното заседание да се състои 
въ 2 ч. cлeдъ oбeдъ, и да се занимае cъ из
биране на разни комисии. 

Председателя Кръстю Мирски сложи на 
гласувaниe предложението на Д· Шикoвъ, 
прие се: да се състоя утре въ 2 ч. cл. oбeдъ. 

Сащия, cлeдъ като прочете приготвения 
oтъ П. Комисия днeвeнъ peдъ на сесията, 
предложи въ утрешното заседание да се из-
бeрътъ комисии: а) бюджeтарнa, б) прошeтар-
на, в.) отчетна, г ) инвентарна, и д) пдтна 
по прoвЬркa мрежата на общ. патища. 

.Стоят Д. Спировъ, предлага, ако се 
успее въ утрешното заседание cъ избираниe 
кoмисиите, ако времето uoзвoлявa да се прис
тани, къмъ избирането иоcтoянeнъ члeнъ при 
постоянната комисия на м4стo вакантно. 

Председaтeлягь Кр. Мирски, обясни, че 
члeяъть при комисията, Ив. Котaровъ си е 
пoдaлъ оставката, че комисията, иредъ видъ 
краткото време до сесията и по икономи 
чecки съображения, не е поканила времeнeнъ 
за saместникъ на Котapoвa нeкoй отъ г. г. 
съветниците, каквото право тя има по зако-
на, а представила това да извърши съвета 
като избере постoянeнъ чдeнъ. 

Д. Шuковъ, предлага избора за члeнъ 

да стане въ пpисатcтвиeтo на повече cъвeтнции, i 
а не само cъ 27 души пpисатcтвyющи 
на днешното заседание, cъrлaсенъ е да ста
не утре избора, ако дaйдaтъ повече членове. 

Предсеeателя я еъгласенъ ъд атане етре е 
избора, само ако пpисатeтвyвaтъ 34 cъвe
тникa, въ противeнъ случай да се отложи. 
Обясни cжщотo и на турски. 

Гео ги X. Колeвъ, предллга избора дд 
стани cъ 30 съветника, 

Лед. x. Радоевъ е пpoтивъ отлагането на 
избора. 

Гафauлъ Никoловъ ъ тоже противъ от-
лaгaниeтo, защото, може би утре да пpисат-
cтвyвaтъ още ьo-мaлкo съветници и ще ста
не нужда да се отлага наново избора. 

Д. Шиковъ оттегля предложението си и 
приема утре да стане избора за постоянeнъ 
члeнъ на комисията. 

Гласувано съвета прие: утре да стане j 
избора за члeнъ на вакантното место при 
комисията. 

Председателя яредлагаг щото ако се успее е 
въ yтрешнoтo заседание да се упълномощи 
пост. комисия да юди процеси пpbдъ садеб
ните власти въ защита интересите въ oкрагa 

Д. Шиковъ преддага ако времето позво
ли, въ утрешното заседание да се oпредели 
и размера на общ. връхнина, която общини
те ще мoгътъ да пpеДвиждaтъ въ бюджетите 
си за 19Г2 гoд. 

Прлдсед. предлага да се прибави къмъ 
дневния peдъ и въпроса за нови .oкp. згpaди, 
постройки и cъоражeния. 

Гласувани, по cлeднитb три предложения 
за допълнение на дневния peдъ за yтр4шнoтo 
заседание се приеха cъ болшинство. 

Така пpиeтъ дневния peдъ за утрешното 
заседание е cледния: 1) Изборъ разни коми
сии. 2) Избopъ за постoян. члeнъ при пост. 
комисия, на место вакантно, 3) Упълномо
щаване комисията да води процеси въ защита 
на oкp. интереси. 4) Опредeлениe размери на 
общ. връхнини и 5) Вземане pешeяиe за нови 
oкp. постройки, згpади и cъоражeния. 

P. Вжоловъ пита какво е сторила пост. . 
комисия по назначението зaместникъ на из
лезлия въ оставка oкp. cъвeтникъ 1атю Стой- -
чeвъ, който е избранъ кмeтъ на Гapгaлжшкaтa 
община. 

Д. Шиковъ съобщи, че комисията е пи
сала по тоя въпроcъ на г. Oкp. Управитeль, 
който oтъ своя страна е oтнесълъ въпроса въ 
oкp. cждъ за разрешение. 

Заседанието се закри .ь 10 V* часа 
преди обЬдъ. 

ПРОТОKOЛЪ № 2. 
Засiдaниe на 21 септeмвpий 1911 г. 

Заседанието се откри въ 2 ч. cлeдъ oбiдъ, 
прие се протокола № 1 съ прибавка, „засе
данията на съвета да пoчвaтъ въ 2 ч. следъ 
oбeдъ, съгласно правилника за вжтp. редъa. 

Пpиcтжпи се къмъ точка 1 вa на дневния 
peдъ: избиране разни комисии. Cъ явно гла
соподаване избраха се следните лица: 

Бюдокетарна комисия. 
Пенчо Kocтoвъ, Георги x. Koлeвъ, Раф. Hи
кoлoвъ, Саби Янeвъ и Добри Юpдaнoвъ. 

Отчетна комисия. 

Раф. Еиколовъ иска да не се избиратъ 
едни и с&щи лица въ две или повече комисии. 

Д. Шиковъ, обяснни чч нн всиичи могатъ 
да бждaтъ избрани въ комисии, защото са не
редовни и пречaтъ на работата въ комисиите. 

Л Костовъ — дд ас ериеме ередставената 
oтъ пост. комисия листа за комисиите, пред

лага въ отчетната комисия да влиза и Д-pъ 
Карамихаилoвъ, Д-ръ Каpaмиx. обясни, че не 
може да бждe пoлезeнъ въ тая комисия, за-
щото не ще може да пpиcжтcтвyвa редовно на 
заседанията въ последната. 

Гласувано: прие се cледния cъcгaвъ на 
отчетната комисия: Слави Toдoровъ, K. Бах-
нeвъ, Георги x. Колeвъ, Дончо Гeopгиeвъ и 
Саби Янeвъ. 

Кр. Мирски — изкa щото прошeтарватa 
комисия да се състои oтъ 7 души, — нечет
но число. 

Прошетарна комисия. 
Mустaфa x. Нуxoвъ, Ив. Димовъ, Георги 

Костoвъ, Георги Милиoнoвъ, Коста Геоpгиeвъ, 
Юн. x. Чaфаровъ и Ив. Ж. Катаровъ. 

Инвентарна комисия. 

Heд. x. Paдoeвъ, Mуст. x. Aптиeвъ, Хас. 
Гaйтaнлs, C&би Янеръ и Пенчо Костoвъ. 

P. Ликоловъ предлага, въ комисията за 
проверкa п&тнaтa мрежа, да влeзъгъ по ве
щи лица, нaпp. нiкoи oтъ г. г. адвокатите. 

И. Шповъ е пpoтивъ влизането на члено
вете oтъ пост. комисия, като комисари въ спе
циалната нгБтнa комисия. 

Кр. Мирски обяснява, че члeнnвeтb * oтъ 
пост. комисия ще учacтвyвaтъ въ пдтнaтa та
кава, но cъ cьвeщатeлеаъ гласъ. 

H. Иоповъ е по пpинциuъ пpoтивъ влиза
нето на членовете oтъ пост. комисия въ раз
ните комисии. 

Кр. Мирски е на противно мнение и до
бави, че постоянното пpисатcтвиe ще внесе 
осветление по практикувания въupосъ. Същo
тo било и въ народното събрание при по вaж
ните въпроси гдето пpиc&тcтвyвaтъ въ коми
сиите и министрите. 

Д Шиковъ ссомня, чч и миналата ггод
на, пост. комисия е участвувала въ специал
ната пsтнa комисия, — настоява и тая го
дина да стане същoтo. 

Л. Поповъ, cмtтa, че пост. комисия треб
вa cъ дoклaдъ да изкаже мнението си по въ
просите но не и да участвува въ специални
те комисии, иначе ще проливаме oтъ „пусто въ 
празно.14 Изкa да се остaвятъ напълно сво
бодни избраните комисии. 

Кр. Мирски чете чл. 17 oтъ закона за 
cкр. съвtти и настоява целия cъcтaвъ на пост. 
комисия да участвува въ пжтнaтa такава, а 
решенията да се взимaтъ само oтъ послeдна
тa При това пост. комисия требва да изле
зе cъ гoтoвъ прoeктъ по въпроса. 

H. Лоповъ, — нема лл докладъъ нн мо-
жeмъ и да заминаваме съвета cъ въпроса, за 
това комисията да внесе пo-cкoро своя мoти-
виранъ дoклaдъ. 

Карамихаиловъ обяснява, че пxтяитe 
мр$жи се мeнятъ заедно cъ промeнaтa на 
министерствата. 

Cл. Тодоровъ пита, ,кр. .нженерь ще ел 
участвува въ тая Комисия? 

Кр. Мирски отговаря, че инженера по 
длъжность ще влиза въ тая комисия, както е 
било и до сега. Гласувано cъвbтa прие, по
стоянното пpиcжтcтвиe да участвува въ пxт
нaтa комисия и избра следните лица. 

Лятнa Комисия. 

Д-ръ В. Карамиxaилoвъ, Никола Шпoвъ, 
Aбдимeнанъ Mexмедoвъ, Саби Янeвъ и Георги 
x. Колeвъ. 

Лргъдссдателя яр. Мирски съобщи, ,ч 
вместо подалия оставката си члeнъ Ив. Ко
таровъ, съвета требва да избере дpyгъ и до
бави, че гласоподаването ще стане тайно. Даде 
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«e ueть минути oтдиxъ за написването на бю
летините. 

Cлiдъ отдиха почна гласуването, резул
тата oтъ което е следния. Гласували всичко 

33 овр. съветници. 
за Коста Бахнeвъ 16 гласа. 
за Пенчо Костoвъ 15 „ 
за Слави Тодopoвъ 2 „ 

Съвета провъзгласи за избранъ получилия 
яaй много гласове. Коста Бахневь бeзъ ни-
вакви бележки относително редовностьтa на 
избора. 

Д Шuкoвъ обясни че съгласно чл. 68 oтъ 
закона за селските общини, oкp. cъвeтъ опре
деш размера на извънредната общинска връх-
нина, максимума на която е 1 5 % . Поясни, 
че тоя размеръ е билъ нeдостaтъченъ да нo-
врнe разходите и балансира бюджетитi. Но 
поет. квмиcия, като контрола, стремила се е 
да не допуска увеличение на тая връхнина 
повече oтъ 15*Уо. Upeдлaгa и тази година да 

* 1 5 % . 
Кр. Мирски цитира чл. чл. 67 и 68 oтъ 

закона за сел. общини и поясни въпроса на 
турски. 

Георги x. Колeвъ мислли чч извъънедда
та връхнина требва да се налага въ еднa-
къвъ размеръ върху всички данъци, включи
телно и патентите върху спиртните питиета. 

Раф. Никoлоеь е на противното мнение, 
— добави, че извънредната връхнина е за 
извънредни разходи и не всекoгa може да се 
налага. 

Кр. Мирски намира, че въпроса не е до
статъчно прoучeнъ и предлага да се отложи 
за второ заседaвиe. 

Д. Шuкoвъ ластoявa още сега да се свър
ши тоя въпроcъ и да се направи разпоредба 
до общините. 

Гласувано съвета реши : отлага въпроса 
за второ заседание. 

Д. Шuкoвь обяснява причините, конто еж 
.подбудили пост. комисия да предвиди креди-
тите по праpгp. 29 на бюджетопроекта, като 
добави, че кредитите, предвидени въ тазго
дишния бюджeтъ — 15000 лв. за лaзаретнo 
пoмiщeниe въ Дoбpичъ и 4000 лв. за скеля 
при стопанството, не ех използвани защото 
техничнитe книжа не ех биле готови. Тия кре
дити остaвaтъ като eкoнoмия по бюджета. 
•Спре се обстойно върху необходимостьтa и 
значението на амбулаторните помещения въ 
oкржгa въобще, и частно за c. Cпасовo, за 
която цiль ех предвидени 15000 лв. Изтък
на и нуждата oтъ торище и ..риcтройкa къмъ 
бюфета при стопанството, за които ех пред-
видени 5000 лв. - Пoрадн липсата на ам
булаторни и годни помещения, не мoгaтъ да 
«е нaмератъ лекари и фелдшери и длъжно
стите стоятъ вакантни по цели години, както ( 
е случая въ с Козлyджa, а поради това и ме-
дицинaтa м*чно си пробива нать. Затова, 
вмъкната е специална точка въ днешния днe-
вeнъ peдъ за да назначи съвета специална 
комисия която да проучи въпроса и се про
изнесе : нyждЯО ли е ла се cтpoятъ тия сгра-
лн и достатъчни ли еж предвидените кредити. 

С Мирски чете пунктуално кредитите 
по парагр,29,\оито ^ ^ на 104000 
лв и ППППТ.ЛЖИ четенето на прихода и раз-
хода по бюджетопроекта. 

Рафauлъ Николоеь ъска, ,ъвета ад ас епре е 
на дневния peдъ, а четенето на бюджетопро
екта да стане въ специална точка въ идните 
заседания, а сега да се избере комисия по 
сградите и cъоръжeниятa. 

Гласувано, съвета избра cл4днитe лица: 
Рафаилъ Николовъ, Д-pъ Карамиxaлeвъ, Му-
cтафа X Нуховъ, Добри Юрдaнoвъи Георги 
X Колeвъ. I 

Кр. Миреки обясни, че както всека го- I б) тя ще спомогне за по-рационалното експлоа-
дина, така и сега съвета следва да oпъл-
нoмoщи Постoявaтa комисия да води всички 
oкp. процеси. Понеже не станаха разисквания 
по този въиpocъ пpиcтxпи се къмъ гласуване. 

Гласувано, съвета oпълнoмoщи Постoянaта 
комисия да води всички oкpxжни процеси. 
както това е било и презъ минaлитв години! 

Cлeдъ изчерпването на дневния peдъ, Пред
седателя Кр. Мирски прочете чл. 6 oтъ за
кона за пжтищaтa и обърна вниманието на 
специалната пxтнa комисия по тоя въпросъ. 

Д. Шuковь е на мнениее избраание ко
мисии да пoчнaтъ работата си още на 23. 
т. м. и предлага за днeвeнъ редъ за идното 
заседание разните доклади на пост комисия 

Кр. Мирски иска, щото бюджетната ко
мисия да се занимае и cъ щата на чиновни
ците и cлyжaщтитe на oкржжнa служба и да 
излезе cъ мoтивиранъ дoкладъ по въпроса. 

Прие се за идното заседание на съвета, 
следния дeeвeнъ peдъ: 1) Определяне paз
мера на извънредната общинска връхнина 
2) Опре^ляне общинската паричзa пxтнa 
тегоба за 1912 г., 3) Разни доклади на 
постoянатa комисия, 4) Дoкладъ oтъ бюджет
ната кoмвcия по щата на oкржжните чинов-
ници и служащи. 

Д. Шиковъ прочете окржжното № 6524 4 
т. г. на Министерството на Bътр. работи, 
относно откриването на Чeшкo-бьлгарскaтa 
зeмлeдeлcкa изложба, и предлoжи да се кo-
мaндиpoвaтъ неколкo oкр. съветници като 
делегати, по eдинъ oтъ всека околия. 

Пето Костовъ иска да се - кoмпдировaть 
по двама съветника oтъ околия. 

Лед. x. Радоевъ иска да се командир0-
вaтъ по двама съветника само oтъ Дoбришка-
та и Балчишка околия, а oтъ дpyгитb по единъ. 

Гласувано, съвета'прие: Да се команди-
poвaтъ 6 (шecть) души, по eдинъ oтъ околия, 
а oтъ Дoбрашватa двама - и избра следните 
с ъ в е т н и ц и : Дончо Гeopгиeвъ, Георги Кос
тoвъ, Xaсанъ Кара Ибpямoвъ, Коста Mлaдe-
нoвъ, Ивaнъ Xpистовъ и Яни Жeлtзковъ. 

Председателя Кр. Мирски напомни, че 
yтре не ще има заседание, понеже е oфи-
циалeнъ пpaздникъ и покаян г. г. oкp. съ
ветници да приcxтcтвyвaтъ на молебена. Оп
редели се cледuoтo заседание да стане на 
23. т. м. въ 2 часа cл. oбЬдъ, съгласно пра
вилника. 

Зaседaниeтo се закри въ 5 часа cл, oбeдъ. 

тиране на имотите, ще даде възмoжнocть на 
комисията, чрезъ проверителите си, да се 
осветлява основно за положението на всеки 
общински или yчилищeнъ нeдвижимъ имoтъ: 
кaкъ се експлоатира, събира ли се наема ре
довно и пp., което, не се постига cъ воде
ната книга oбp. Д. 69 и cъ проверката на 
тъpжнитc преписки, които често липcвaтъ 
oтъ общинските канцеларии, приложени при 
отчетни книжа или другаде, и в) cъ завеж
дането на тая книга, воденето на такава oбp. 
№ 69 ще стане излишно, cлeдoв., не ще се 
увеличи работата въ общинските управления. 
Ето защо, Комисията пРедпорачвa тая книга 
на селските общини въ окржгa и поканва 
секp.-бирництт да доставятъ по една за 
общината и воько училище, ддаг заведатъ 
веднага и продължаватг ъа ги водятъ заедно 
cъ другите счетоводни книги. Комисията, cъ 
горното си постановление, вменява въ длъж-

I нocть на проверителите си, при ревизиите, 
да cлeдятъ за редовното водене на тия книги, 
а нeредoвнocтитБ по техъ да oтбeлЬзвaтъ въ 
актовете си, наредъ cъ другитi счетоводни 
нeредoвнocт 

Пpeдседaтeль Д. ШИКОВЪ. 
Секp.·бирпикъ: СТ. КАЛДЪPЪМОВЪ. 

Варненска Oкръжнa Постояна Комисия 

ОКРЪЖНО 
I № 4714 

27 г. септември 1911 
До г. г. Сел. Общинските 

кметове въ окржгa. 

Варненската Oкpxжнa Пocтoянa Комисия, 
cъ постановлението си № 721 oтъ септември, 
т. г., разгледа представените oтъ проверителя 
при комисията Б. Д. Бoбевъ и ибвшии яакъвъ 
Д. Еондoвъ, образцц зз аъставяне „„артид- ¬ 
на ннигa за общинските и училищни не
движими ИМОТИa и я намери за полезна, це
лесъобразна и допълваща една пpазднoта 
въ общинското и училищно счетоводство, за
щото: а) cъ воденото на тая книга ще се 
постигне пpиглeднocть и ясното по експлоа
тацията на общинските и училищни имоти, 
То е., ще се вижда на пpъвъ пoглeдъ, извес-
тенъ имогь oтдaдeнъ ли е на наемaтeль, кому, 
наемна цена, срокове за плащане наема и пp., 

Варненска Oкржжнa Постоянна Комисия. 

ОЕРЖЖНО 
№ 4677, 

Варна, Ceaтeмвpий 1911 г. 

До г. г. Началниците на всички 
държавни и изборни учреждения я 
длъжностни лица въ oкржгa. 

Варненската oкp. постоянна комисия cъ 
настоящето известява на всички държавни е 
изборни учреждения и длъжностни лица въ 
oкржгa, че cъ зaпoввдь № 794 oтъ 5 Ceптeм-
вpий на г-нa Варненски oкр. yпpaвитeль, yвoл-
нeнъ е oтъ длъжнocть, по доброволно подаване 
оставката, досегашния ceкp.-бирниаь при по
стоянната комисия Георги Лoловъ вместо ко
гото е нaзнaчeнъ Стефaнъ Калдъръшвъ, който 
oтъ 21 тoгo вcтxпи въ изпълнение на длъас-
ностьтa си, 

Председaтeль: Д. ШИКОВЪ, 

Секp.-биpникъ: Cт. Калдъpъмoвъ 

Министерство на Търговията и Зeмлeдeлиeтo 

Препнсь. 
0КРЪЖНО 

№ 7б72 

До г. г. oкржжнитe управители. 
(За сведение на г. г. Агрономите 
и директорите на подвижните зе-
млeдeлчески училища). 

Една oтъ глaвнитi причини за бързото при
лагане на закона за запазване измервания и 
използувани6 на селските и градски мери бе
ше презъ текущата година липсата на сред
ства за извършването на разграничаването на 
мерите, набавянето на мaтepиaлъ за времен
ни знанд и пp. 

За да се премахне тази пречка за презъ 
идущата година и да може да се прилага по-
бързо и бeзпp^пятcтвепнo закона за мерите, 
умолявате се, господине управители), да пред-
иишите на всички общини въ пoверенния ви 
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oкрагъ да аредвидятъ нyжднвте суми въ бюд
жетите си ва yдyщaтa година за разноски по 
разграничаването, нaбaвяние- на дъpвeнъ мa-
териялъ или каменни стълбове за временни 
знаци, пsтни и дневни пари на избраните пред-
ставители поставяне трайните знаци и пp. 
Предупредете схщo така всички общини въ 
пoверенния ви oкpжгь, че министерството нe-
мa да допуща по викaкъвъ нaчинъ разработване 
и изшшуване на части oтъ мерите по пред
видените въ закона начини, прЪди да бждaтъ 
разграничени мерите и вреди да бждaтъ сне
ти ситуационни планове на послeднитe. Ето 
защо ония oтъ общините, които еж разграни
чили мерите си вече или пъкъ ще ги разгрa-
ничaтъ въ близко бждaщe, ще требва да пp*д-
видятъ въ бюджетите си за идущата година 
и нужднитe суми за цзмepвaнeтo на мерите 
и cнеманиe на ситуационни планове. За из-
мервaниe и cнeмaниe планове да се смета по 
10—15 cт. на всеки дeкaрь, 

Въ случай, че нeкoй отъ общините не 
пpeдвидaтъ въ бюджетите си нуждвитЬ за тъ-
зи цeль суми, умолявате се lоспoдинe yпра
витeли), при утвърждението имъ, да ги впи
шете, понеже работата не търпи абсолютно 
никакво отлагане, тъй като cpoкътъ на раз
граничаването предвидeнъ въ закона е твър
де кратъкъ. 

За мипиcтpъ: (под,) Kъpджиeвъ и за на-
чaлникъ на отделението (под.) (не се чете). 

се застрахова само eдъръ poгaтъ дoбитъкъ-
кoитo зeмлeд4лцитe упoтребява» въ работа. 
Изключва се едрия рогaтъ дoбятъкъ, които е 
пpeднaзнaчeнъ за клане, или който служи 
като предмeтъ на търговия. Cжщo се изклю-
чaвa oтъ застраховка и дребния poгaтъ дoби-
тъкъ. Добитъка требва да бsдe здрaвъ не по-
млaдъ oтъ 5 м-цa и не пo-cтаръ отъ 12 го
дини. Премията ще бждe х /4% oтъ застра
хователната сума. 

Ще има допълнителни премии въ края на 
годината, размерите цa които ще . зaвиcятъ 
ОТъ oбeщeтeниeтo, което дружеството къмъ 
което се числи члена е изплатило презъ го
дината. 

Застраховката на добитъка започва oтъ 1 
ноември т. г. 

Варненска Окръжна Постoянa Комисия 

Л? 1229О. Д° г. г. oкoлпйcкитЬ 
началници въ oкpжгa. 

Изпраща се въ пpЬниcъ да се съобщи съ
държанието му на всички селски общински 
кметове за изaълнeниe. 

гp. Варна, 22 ceптeмвpий 1911 гoд. 
Oкp. Упpавитeль: (под.) Ж. Жeкoвъ. 

п. Секретарь: (под.) Джeзapoвъ. 
„ 4 6 7 9 До г. г. общинските 
, : - кметове въ oкpжгa. 

За сведение и изпълнение. 
гp. Варна, 24 септември 1911 г. 

Председaтeль: Д, Шикoвъ 
Секp.-Биpникъ: Cт. Kaлдъpъмoвъ. 

Явна благодарност 
На жителя oтъ село Kьомюpлюкъ Димитpъ 

Пaвлoвъ Точьoлoвъ за гдiтo ми съобщи че е 
нaм*рилъ изгубения ми динaчитeпъ рeвoлверъ, 
изкaзвамъ своята сърдечна блaгoдариость. 

гp. Варна, 23/IX911г. 

Станко Димитpoвъ. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 4691 

Варна, 24-й септември 1911 гoд. 
Въ канцеларията на кoмисиятa, ще се 

пpoизвeдaтъ cъ явна конкуренция следните 
търгове: 

1) На 27-й октомври т г. 10 часа пре
ди oбbдъ, за отдаването на предиряемaчъ до
ставката потребния канцеларски матepиaлъ за 
комисията презъ 1912 гoд. cъ приблизителна 
cтoйнocть 100О лв. 

2} На 28 й октомври т. г., 4 часа cлeдъ 
oбЬдъ, отдаването на пpeдпpиeмaчъ пeчeтapь 
нaпeчaтвaнeтo на разните писма за канце
ларията, ведомости и други книжа, нyждни 
на комисията презъ 1912 гoд· cъ приблизи
телна cтoйноcть 1000 лв. 

3) На 29-й октомври т. г. 10 часа пре
ди oбeдъ, за oтдoвaнeго на пpедпpиeмaчъ 
пeчeтapь доставката на разни счетоводни и де
ловодни книжа потребни на комисията за 1912 
гoд., cъ приблизителна cтoйнocть 60О лв. 

4) На 29 й октомври т. г. 3 часа cлeдъ 
oбiдъ, за отдаването на прbдпpиeмaчъ пе
чeтaрь печатането на oкр. вестникъ за 1912 
гoд. съ приблизителна cтойuocть 120О лв. 

5) На 27-й октомври т. г., 4 часа cлeдъ 
oбeдъ за отдаване на предприeмaчъ достав
ката на 60 куб. метра дървя, 4 тона кaме
ни въглища кардифъ и около 20 каси гaзъ 
бaтумcки, cъ ириблизителна cтoийпocть около 
900 лв. 

Зaлoгъ 5 % и документи съгласно чл. 11 
I oтъ зaкoпa за обществените предприятия. 

Пoeмвитe условия и другите тържпи кни
жа мoгaтъ да се видятъ всеки пpисжтcтвeнъ 
дeнъ въ кинцeлариятa па комисията 

ОТЪ КОМИСИЯТА. 
Умоляватъ се ония oтъ г.r. абонатите, които сд 

закъснели cъ изплащането на абонамента си, да 
пъбързатъ и ypавнятъ смЪтиигЬ си, като внесътъ 
aбoнамента на вестникa, както за миналата годи
на, тава също и за настоящата година. На г. г. 

иолимъ, да иrлъ се изплaщат 
0TЪ КОМИСИЯТА. 

Жeлaющитe да взeмaтъ участие въ търга 
требва да се cъoбразявaтъ cъ членове 1 1 - и 
oтъ закона за oбществeннитe предприятия. 

Предложения дадени cлeдъ закриване на 
търга не се пpиeмaтъ. 

Kмeтъ: Г. PУСКОВЪ 

Секp. биpникъ: AБAДЖИЕВЪ. 

^Пpеселенскa Община Бaлчикcкo j 

О Б Я В Л Е Н И Е J 
Д· 677 | 

Пpеселенци 14 Ceптeмвpий 1911 гoд, ! 

| Попeжe обявения за 7 тoгo тъpгъ за от- I 
Зсстраховкa на рогатия ДОбитънъ. Oтъ | даване на предпpиeмaчъ доставката па нyж- ! 

е. 

Kаралийcкo Сел. Oбщин. Управление 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 3З01 

c. Каралий, 15 Ceптeмвpий 1911 год. 

На 8-ий Oктoмвpий 1911 гoд. oтъ 9-12* 
часа предъ oбeдъ, въ канцеларията на об-
щинското управление ще се произведе пyбли-
чeнъ тъpгъ cъ явно мaлoнaддавaнe, за дос
тавката на канцеларските, отоплителните и 
ocвeтлитeлни материали нyждни на прогим
назията и основните училища за презъ вд. 
1912 гoд. въ общината. 

Първоначалната оценка на канцеларските. 
материали възлиза на около 60О лева, а на 
отоплителните и ocвeтлитeлни материали на-
около 170О лева. 

Искания зaлoгъ за пpaвoyчастиe въ тър
га е 5 % върху първоначалните оценки. 

чл. чл. 11 и 12 oтъ закона за oбщест-
предприятия еж задължителни за кoнкурен
тите. 

Tъpжнитi книжа мoгaтъ да се видятъ 
всеки пpиежтcтвeнъ дeнь и чacъ въ канце
ларията на общинското управление. 

Kмeтъ: П. СТОЯНОВЪ. 

Секp. биpникъ; H. ЧЕХЛАРОВЪ. 

Бaйрамъ Бyнарскo Селско Общ. Управление. 
Куртъ-Бyнарскo. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 2693 

село Бaйрамъ Бyнapъ, 12 Ceпpeмвpий 1911 г, 

Обявява се, че на 22 oктoмвpий т. гoд. 
oтъ 2 до 5 часа, cлeдъ oбeдь въ общин
ската кaнцeлариa ще се произведе тъpгъ, cъ 
явна конкуренция, за експлоатацията шесле-
CвTЬ декара ГОра, принадлежаща на Коваш
кото училищно настоятелство, въ местностьтa 
„Коджa Kорy", 30 годишно насажданне 

Първоначална оценка 25 лева декара. 
ИcкаЕия зaлoгъ за първи ц&ть е 75 лева» 
5ленове 11 14 oтъ закона за oбществ-

ните предприятия са задължителни за кон
курентите. 

Цeлaтa тъpжнa преписка се намира въ 
общинското управление. 

Kмeтъ: P. BЪЛЕВЪ. 

за Секp. биpникъ: Г. ФИКОВЪ 

управлението па Кооперативната Банка е из-
рабoтепъ и пратenъ за утвърждение въ ми
нистерствого правилникъ по койии ще cтa
вa застраховката па рогатия дoбитъкъ. 

Главните положения въ този uравилникъ еж: 
Ще се застрахова добитъка само на чле

новете на кооперативни дружества, които дру
жества ся членове на кооперат. банка; ще | 

дпитb осветлнгелни и отоплителни материали 
за общината, не се състоя но неявяване кон-
куpенти, то обявява се за знание на нитере- I 
cующит-е се, че на 14 oктoткрий т. г 2 ча- I 
са слeдъ oбiдъ ще се произведе втopл тъpгь | 
за същятa цель. · 

Предприятието възлиза на 423 лева j 
Искания зaлoгъ е 5 % I 

При Постоянната Комисия еж вакантни 
следните длъжности: Околийски мeдицин. лe-
кapь въ c. Koзлyджa cъ гoд. заплата 4800 
лева и 48О лв. безотчетни. 

Beтepинaречъ фeлдшepъ въ c. Cтаро-оре-
ховo cъ гoд. заплата 1620 лв. и 240 лв, 
безотчетни. 

Варяa, Печатница на Д. Тодоровъ и C-ке. 


